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w dniu 7 marca 2019 r. (godz. 8:00) 

 

 

 

Przewodnicząca Rady Uniwersytetu Mikołaja Kopernika w Toruniu, mgr Justyna 

Morzy, otworzyła zebranie Rady i powitała zebranych. Członkowie Rady byli obecni w 

następującym składzie (lista obecności w załączeniu):  

- mgr Justyna Morzy – przewodnicząca, 

- dr hab. Arkadiusz Czwołek, prof. UMK, 

- mgr Henryk Dulanowski, 

- dr hab. Piotr Jan Kopiński, 

- mgr inż. Janusz Niedźwiecki,  

- dr inż. Łukasz Jan Niewiara, 

- Paulina Politowska, 

- dr hab. Andrzej Rozkosz, prof. UMK, 

- mgr Robert Mikołaj Włosiński. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała o zaproszeniu na posiedzenie Rektora UMK prof. 

dr. hab. Andrzeja Tretyna. Nikt z zebranych nie wniósł zastrzeżeń. Następnie przewodnicząca 

Rady przekazała członkom Rady porządek obrad posiedzenia o następującej treści:  

„I Część 

1. Informacja Rektora prof. dr. hab. Andrzeja Tretyna o składzie Komisji Statutowej UMK  

i uzasadnienie wyboru tych członków. 

2. Informacja Przewodniczącego Komisji Statutowej UMK dr. Tomasza Jędrzejewskiego  

o trybie prac nad projektem Statutu UMK oraz omówienie głównych założeń Statutu.  

3. Dyskusja z udziałem Przewodniczącego Komisji Statutowej UMK dr. Tomaszem 

Jędrzejewskim. 

 

II Część 

1. Ustalenie harmonogramu prac Rady w celu przygotowania opinii projektu Statutu UMK. 

2. Uzgodnienie terminu następnego posiedzenia Rady i tematów do porządku obrad. 

3. Informacje bieżące i wolne wnioski”. 
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Ad. 3 z II Części 

 

Do czasu przyjścia rektora, przewodnicząca Rady przekazała zebranym następujące 

informacje organizacyjne: 

1) utworzono listę e-mailową przeznaczoną do użytku członków Rady: 

rumk@ml.umk.pl; 

2) adres Rady do korespondencji to: 87-100 Toruń, ul. Gagarina 11; 

3) utworzony zostanie adres e-mailowy do Rady dla osób z zewnątrz: 

rada.uczelni@umk.pl; 

4) Uniwersyteckie Centrum Informatyczne przygotuje w przestrzeni elektronicznej 

„miejsce” dla wszystkich dokumentów Rady tak, aby wszyscy członkowie mieli do 

niego stały dostęp. 

 

I Część 

Ad. 1 

 

Po wejściu rektora, przewodnicząca oddała mu głos. Rektor poinformował zebranych, 

że jeszcze przed uchwaleniem przez Sejm RP ustawy z dnia 20 lipca 2018 r. Prawo o 

szkolnictwie wyższym i nauce (Dz. U. z 2018 r., poz. 1668 z późn. zm.) podjął decyzję o 

powołaniu 3 komisji, których zadaniem było przygotowanie projektów pierwszych 

dokumentów, których uchwalenie przez uczelnię nałożyła nowa ustawa. Następnie Rektor  

przekazał członkom Rady składy (w załączeniu):  

- Komisji ds. Strategii,  

- Komisji Statutowej, 

- Komisji ds. Zbiorowego Regulaminu Pracy. 

 

Następnie Rektor omówił przesłanki, którymi kierował się powołując członków tych 

Komisji. Rektor stwierdził, że powołując 5 lipca 2018 r. Komisję Statutową oraz i pamiętając 

osoby, które angażowały się w dyskusje podczas posiedzeń Senatu oraz Komisji ds. Organizacji 

i Rozwoju Uniwersytetu, wyszedł z założenia, że chcąc budować Uniwersytet dla przyszłych 

pokoleń, należy dać głos osobom młodym, w tym również pełniącym funkcje kierownicze, a w 

szczególności dziekana, po raz pierwszy. Było to pierwszym kluczem wyłaniania kandydatów, 

w związku z czym do żadnej z tych 3 komisji rektor nie powołał żadnego z dziekanów, który 

pełniłby tę funkcję drugą kadencję. Kolejnym kryterium przy doborze kandydatów do Komisji 

Statutowej było to, aby nie powoływać nikogo z obecnych prorektorów, gdyż to z ich grona 

jest najczęściej wyłaniany następny rektor.  

 

Rektor zwrócił uwagę, że w Komisji Statutowej na 15 osób aż 7 osób to stali członkowie 

Senatu z prawem głosu, 5 osób to osoby zapraszane na posiedzenia Senatu z głosem doradczym 

oraz tylko 3 osoby bez doświadczenia w pracy w Senacie. W Komisji znalazły się osoby 

reprezentujące 10 wydziałów, pracownicy administracji oraz przedstawiciel studentów.   

 

W dyskusji głos zabrali kolejno członkowie Rady:  

-  Arkadiusz Czwołek, który zgłosił problem braku oficjalnej informacji o składzie Komisji 

Statutowej przez 8 miesięcy oraz stwierdził, że jego zdaniem skład nie jest reprezentatywny, 

ponieważ Uniwersytet liczy 17 wydziałów,  

- Piotr Jan Kopiński również zwrócił uwagę na problem zbytniej  poufności,  który jego 

zdaniem wykluczał możliwość dyskusji,  
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- Henryk Dulanowski zauważył, że najważniejszą kwestią jest to, czy skład komisji był 

reprezentatywny, a według niego wybór, którego dokonał rektor oddaje to, jak wygląda 

struktura UMK, 

- Janusz Niedźwiecki stwierdził, że kontrowersje budzi głównie fakt, że Uniwersytet ma być 

„badawczym”, co nie wszystkim odpowiada, natomiast jego zdaniem takie założenie jest 

jedynym słusznym, bo UMK powinien nadążać za nauką światową, 

- Robert Mikołaj Włosiński zadał pytanie, czy data 21 grudnia 2018 r. jako dzień 

zaprezentowania Statutu była wcześniej znana, na co odpowiedzi udzielił Arkadiusz Czwołek, 

informując, że termin był znany. 

 

Przewodnicząca Rady zaproponowała ponowne zaproszenie rektora na spotkanie po 

zapoznaniu się z projektem Statutu, podziękowała rektorowi za przyjście, po czym rektor 

opuścił posiedzenie.  

 

Ad. 2 

 

            Przewodniczący Komisji Statutowej dr Tomasz Jędrzejewski przedstawił harmonogram 

prac Komisji Statutowej oraz wymienił daty spotkań rektora oraz przedstawicieli Komisji z 

kierownictwami wydziałów, które wnosiły najwięcej uwag. Przewodniczący podkreślił, że 

tekst ogłoszony 21 grudnia był konsultowany m.in. z Collegium Medicum, samorządem 

studenckim, samorządem doktorantów. Wypowiedzi przewodniczącego Komisji towarzyszyła 

prezentacja multimedialna.  

 

 Ad. 3 

 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję i zaprosiła zebranych do 

zadawania pytań przewodniczącemu Komisji.  

W dalszej części posiedzenia zadawano pytania dotyczące m.in. statusu Rady 

Uniwersytetu, sposobu wyłaniania jej członków, kadencyjności Rady, niezależności jej 

członków, pozyskiwania informacji przez członków Rady, a także poruszono kwestie 

dotyczące wątpliwości m.in. odnośnie tworzenia centrów, katedr i kolegiów, a także braku rady 

dyscypliny w przypadku dyscyplin, które nie będą poddane ewaluacji. 

  

W dyskusji na wymienione tematy uczestniczyli Arkadiusz Czwołek, Andrzej Rozkosz, 

Piotr Jan Kopiński, Łukasz Niewiara, Paulina Politowska oraz udzielający odpowiedzi na 

pytania przewodniczący Komisji Statutowej Tomasz Jędrzejewski.  

 

Robert Mikołaj Włosiński stwierdził, że aby wypracować opinię chciałby mieć dostęp 

do materiałów ze spotkań Komisji Statutowej oraz transmisji z otwartego spotkania 

poświęconego prezentacji projektu Statutu w Auli UMK w dniu 5 lutego br. Przewodnicząca 

Rady zapewniła, że dołoży starań, aby przesłać członkom Rady materiały z tego spotkania.  

 

Henryk Dulanowski skierował do członków Rady prośbę, aby na następne posiedzenie 

przedłożyli swoje uwagi do konkretnych zapisów projektu Statutu.  

 

Przewodnicząca Rady przychyliła się do tej wypowiedzi i zaproponowała, aby 

zakończyć dyskusję dotyczącą poszczególnych zapisów na tym posiedzeniu i aby każdy z 

członków Rady, jeśli ma zastrzeżenia do zapisów projektu Statutu przedstawił swoje uwagi 

pisemnie wraz z uzasadnieniem do wszystkich negatywnych opinii do 20 marca br. i przesłał 
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je drogą mailową do wszystkich członków Rady. Na następnym posiedzeniu odbędzie się 

dyskusja nad przesłanymi uwagami.  

 

II Część 

Ad. 2 

 

Termin następnego posiedzenia wyznaczono na 25 marca br. w Toruniu, w Collegium 

Maximum o godz. 9:00.  

 

Przewodnicząca Rady podziękowała zebranym za przybycie i zamknęła posiedzenie.  

 

Posiedzenie Rady Uniwersytetu w dniu 7 marca 2019 r. rozpoczęło się o godzinie 8:00, 

a zakończyło o 11:40. 

 

Protokół sporządziła Karolina Bratkowska. 

         

 

 

                                                                                             Przewodnicząca 

Rady Uniwersytetu Mikołaja Kopernika w Toruniu 

 

 

                                                                                           mgr Justyna Morzy 


